
 
Östermalms Stadsdelsnämnd Protokoll nr 3/2021

2021-03-11

Protokoll 3/2021

fört vid Östermalms Stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 11 mars 2021 kl. 18:00-20:00, Karlaplan 104

Ledamöter Andrea Hedin (M) Ordförande
Birgit Marklund Beijer (S) Vice ordförande
Henrik Lundquist (M)
Vivianne Gunnarsson (MP)
Rudolf Sjöstrand (S)
Berit Nyberg (S)
Jaime Barrios (V)
Göran Ek (SD)
Magnus Granat (M)
Annika Elmlund (M)
Christina Schönberg Messick (L)
Caroline Blomberg (C)
Marion Sundqvist (V)

Ersättare Christina Huss (M)
Amelie Langby (M)
Henrika Skott (M)
Johanna Clarin (MP)
Robert Steffens (C)
Maria Stenson (KD)
Fredrik Boeke (S)
Sanna Eliasson (S)
Emil Bustos (S)
Stephanie Branzell (V)
Maria Av Solstråle Sténson (KD)
Anders Lindman (SD)

Övriga närvarande Kerstin Andersson Stadsdelsdirektör
Sarah Johansson Nämndsekreterare
Carolina Bjurling Tjänsteman
Ulrika Josephson Westberg Tjänsteman
Roger Mellroth Tjänsteman
Jan Rönnberg Tjänsteman
Jens Vesterlund Tjänsteman
Marianne Wikander Tjänsteman

Justerare Birgit Marklund Beijer

Datum för justering 2021-03-11



Östermalms Stadsdelsnämnd Protokoll nr 3/2021

2021-03-11

Paragraf §5

Sekreterare Sarah Johansson



Östermalms Stadsdelsnämnd Protokoll nr 3/2021

2021-03-11

§ 5
Boendeplan för särskilt boende för personer med 
funktionsnedsättning enligt LSS och SOL 2021-2031 
ÖST 2020/996

Beslut 
Östermalms stadsdelsnämnd fastställer underlaget till den 
stadsövergripande boendeplanen för region innerstaden och 
överlämnar det till socialförvaltningen.
Östermalms stadsdelsnämnd årligen får en lägesrapport angående 
utbyggnaden av särskilda boenden.

Sammanfattning av ärendet 
I stadens budget framgår att socialförvaltningen ska samordna 
arbetet med boendeplanen för bostäder för personer med 
funktionsnedsättning och föreslå beslut om åtgärder utifrån en 
sammanvägd övergripande bedömning av behov och framtida 
trender.
Region innerstaden, som består av stadsdelarna Kungsholmen, 
Norrmalm, Södermalm och Östermalm, har gjort en 
sammanställning av existerande boenden, befintliga individuella 
avtal, pågående projekt av boenden samt uppskattat behov av 
boenden år 2021-2031.
Region innerstaden ser ett prognostiserat behov 2031 som är större 
än de projekt som i dagsläget planeras kan möta. Detta gäller 
samtliga boendeformer undantaget kategorin servicebostäder. 
Regionen rapporterar förseningar i flera pågående projekt vilket 
ytterligare försvårar tillgången till särskilda boendeformer.
Stadsdelsförvaltningen kommer fortsatt aktivt att bevaka ärenden 
som rör bostadsexploatering för att belysa, och anmäla, behovet av 
att säkerställa tillgången till bostäder med särskild service för 
personer med funktionsnedsättning.
 

Tilläggsyrkande   
Ordförande Andrèa Hedin (M) m. fl, Christina Schönberg 
Messick (L), Vivianne Gunnarsson (MP) och Caroline Blomberg 
(C) yrkar tillägg i förslag till beslut att stadsdelsnämnden årligen får 
en lägesrapport angående utbyggnaden av särskilda boenden samt 
anföra följande:
I planeringshänseende för särskilda boenden tillhör Östermalm, 
tillsammans med Norrmalm, Södermalm och Kungsholmen, region 
Innerstaden. I underlaget framkommer att behovet av särskilda 
boenden år 2030 inte kommer att täckas med den planering som nu 
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är för handen. Dessutom är flera projekt försenade. I nuläget 
förutses en brist år 2030 på drygt 150 bostäder. Tillgången ska 
bland annat säkras av att byggaktörer integrerar särskilda boenden i 
nybyggnadsprojekt. Det är både nödvändigt och utmärkt att 
förvaltningen bevakar utvecklingen och i samspel med 
socialförvaltning, exploateringskontor och övriga berörda 
säkerställer den framtida tillgången på särskilda boenden. 
Stadsdelsnämnden vill årligen bli uppdaterad om utvecklingen.
 Instämmande från Maria Stenson (KD).

Beslutsgång

Ordförande frågade om det var nämndens mening att 
bifalla tilläggsyrkandet från Andréa Hedin m.fl. (M), Christtina 
Schönberg Messick (L), Vivianne Gunnarsson m.fl. (MP) och 
Caroline Blomberg (C). Birgit Marklund Beijer (S) och Jaime 
Barrios (V) anslöt till tilläggsyrkandet.
Ordförande fann att nämnden ställde sig bakom förvaltningens 
förslag samt att bifalla tilläggsyrkandet. 
 

Särskilt uttalande

Birgit Marklund Beijer (S) m.fl och Jaime Barrios (V) m.fl. 
lämnar särskilt uttalande enligt följande:
Vi vill betona vikten av att människor ska ha möjlighet till ett gott 
boende oavsett förutsättningar. Ett sätt att säkra detta är att arbeta 
systematiskt för att planera bostäder med särskild service. Vi 
välkomnar således boendeplanen fram till 2031.
Samtidigt är vi oroliga över att den blågröna majoriteten har satt 
ambitionerna för lågt. Förvaltningen skriver i boendeplanen att 
”Region innerstaden ser ett prognostiserat behov 2031 som är större 
än de projekt som i dagsläget planeras kan möta. Detta gäller 
samtliga boendeformer undantaget kategorin servicebostäder. 
Regionen rapporterar förseningar i flera pågående projekt vilket 
ytterligare försvårar tillgången till särskilda boendeformer”.
Samma problematik fanns redan i förra årets boendeplan. Det är 
oroande att utvecklingen inte har vänt. Trots detta ser vi fram emot 
att arbeta tillsammans med de blågröna för att Östermalm ska kunna 
göra sitt bidrag till region innerstaden.

Handlingar i ärendet
 ÖST 2020/996-1 Boendeplan 2021-2031 för bostäder med 

särskild service SoL och LSS
 ÖST 2020/996-10 Bilaga 1. Boendeplan innerstaden 2021-

2031
 ÖST 2020/996-3 Bilaga 2. Vägledning för framtagande av 

boendeplan 2020
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 ÖST 2020/996-5 Bilaga 3. Befolkningsdata folkmängd 2000-
2020 och prognos 2040 (start.stockholm)

 ÖST 2020/996-9 Bilaga 4. Rapport Prognos BSS 20201130
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Detta dokument har signerats digitalt av följande personer
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